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20 lutego 2013

Województwo Świętokrzyskie. Ku przyszłości

Powstała wstępna wersja Strategii Rozwoju Województwa Świętokrzyskiego. Po
niezbędnych analizach i uzupełnieniach Sejmik Województwa Świętokrzyskiego przyjmie
dokument do końca pierwszego kwartału.

Najważniejsze kierunki
Strategia przedstawia najważniejsze zadania, które na terenie województwa będą
realizowane w latach 2014-2020. Mają one służyć rozwojowi regionu, wspieraniu
przedsiębiorczości, tworzeniu miejsc pracy, poprawie poziomu życia. – Kładziemy nacisk na
rozbudowę szeroko rozumianej infrastruktury, połączeń komunikacyjnych, sieci drogowej,
kolejowej oraz wykorzystanie możliwości związanych z ruchem lotniczym – mówi członek
Zarządu Województwa Świętokrzyskiego Kazimierz Kotowski, który kierował pracami nad
strategią.
Autorzy strategii stawiają na inwestowanie w oświatę, obiekty sportowe, wyposażenie
przedszkoli, placówek edukacyjnych i  uczelni wyższych. Podstawy zostały stworzone, bo do
tej pory wykonano inwestycje na ponad 3 mld zł z Regionalnego Programu Operacyjnego.
Priorytetem staje się też służba zdrowia, w Kielcach powstały oddziały szpitalne, które mogą
konkurować nawet z krajowymi. Uniwersytet Jana Kochanowskiego planuje rozpocząć
kształcenie na Wydziale Lekarskim. 

Strategia przewiduje dalsze wsparcie mikro, małych i średnich przedsiębiorstw, kooperacji i
wzajemnych powiązań. Uwzględnia finansowanie badań naukowych, współpracę gospodarki
z ośrodkami akademickimi.
 – Stawiamy na bieżące dokształcanie zarówno pracowników oświaty, nauki, służby zdrowia,
jak i administracji samorządowej i rządowej – podkreśla Kazimierz Kotowski. – Najlepiej
byłoby, gdyby powstał status pracownika służby cywilnej, administracji publicznej.
Kazimierz Kotowski nie ukrywa, że w najbliższym czasie obowiązywać będzie zasada
funduszy wielowątkowych, czyli łączenia finansowania projektów infrastrukturalnych,
twardych z projektami miękkimi, Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich z Kapitałem
Ludzkim. Mieści się w tym wsparcie dla ogrodnictwa, sadownictwa, przetwórstwa, czyli
produkcji, przetwarzania, zagospodarowania, eksportu żywności, produktów, płodów
rolnych. Tkwi w tym olbrzymi potencjał gospodarki. 
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Premiowane też będą powiązania między samorządami na różnych szczeblach, porozumienia
między gminami, miastami, wzajemne oddziaływanie. Strategia odpowiada na sugestie
Komisji Europejskiej i Ministerstwa Rozwoju Regionalnego, by docenić rolę ośrodków
miejskich, które mogą być lokomotywą rozwoju regionu. Stąd zauważana jest rola Kielc, ale
także Ostrowca Świętokrzyskiego, Starachowic, Skarżyska-Kamiennej, Sandomierza oraz
ośrodków lokalnych, czyli miast powiatowych i większych ośrodków gminnych.

Olbrzymie przedsięwzięcie
Dwa lata trwały prace nad strategią rozwoju województwa świętokrzyskiego. Sporą pracę
wykonał Departament Polityki Regionalnej Urzędu Marszałkowskiego, Departament
Funduszy Strukturalnych i inne jednostki, jak np. Świętokrzyskie Centrum Innowacji i
Transferu Technologii.
Przed rokiem powstał zespół roboczy z udziałem prof. Jacka Szlachty, prof. Janusza
Zaleskiego, Regionalnej Agencji Rozwoju z Wrocławia przy współudziale pracowników
naukowych Akademii Ekonomicznej z Krakowa, Uniwersytetu Warszawskiego i kieleckich
uczelni. Odbywały się spotkania, konsultacje z samorządami, zbierane były wnioski, uwagi,
ankiety, opinie. Zgromadzono ponad 600 wypełnionych ankiet, blisko 2 tys. uwag
przesłanych drogą mailową, pocztą, telefonicznie. Wszystkie będą wykorzystane przy
opracowywaniu programów obszarowych, sektorowych, operacyjnych, chociaż nie wszystkie
znajdą się w ostatecznym dokumencie strategii, który będzie liczył 40-60 stron. 

Sejmik Województwa Świętokrzyskiego ma przyjąć dokument pod koniec  pierwszego
kwartału. – Staraliśmy się, by nasze postępy pokrywały się mniej więcej z decyzjami na
szczeblu krajowym – mówi Kazimierz Kotowski.
– Czekaliśmy na ukazanie się krajowej strategii rozwoju gospodarczego, planu
przestrzennego zagospodarowania kraju. Chcieliśmy zachować spójność w dokumentach, by
potem łatwiej było planować. 


